
PROTOKÓŁ  Nr IV/2011 

IV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 23 lutego 2011 roku. 

 

Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15
oo

 – zakończono o godzinie 17 
00

. 

 

IV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- 

Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad IV sesji. Na stan 

ustawowy  15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

                                 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński          - Z-ca Wójta Gminy Ryjewo 

3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 

4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

5. Pani Krystyna Łapacz                 - Dyrektor SP Straszewo 

6. Pan Jan Pilczuk                           - ZB „Pomezania”  

7. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 

8. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK w Ryjewie   

9. Pan Adam Garba                         - kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 

10. Pan Adam Czołba                        - Radca Prawny 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek  obrad przesłany radnym po czym 

wystąpił z pytaniem czy radni mają uwagi do zgłoszonego porządku. Radni nie wnieśli 

uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad. W 

głosowaniu jawnym jednogłośnie Rada Gminy przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja o realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo 

za 2010 rok i działalności GKRPA.  

5.  Informacja na temat planowanych i realizowanych inwestycji gminnych w 2011 

roku oraz zamierzenia w zakresie pozyskiwania środków pozabudżetowych i 

informacja o pozyskanych środkach w 2010 roku.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie sporządzenia zestawienia danych dotyczących 

czynszów najmu lokali mieszkalnych nienależących do publicznego zasobu 

mieszkaniowego, położonych na obszarze Gminy Ryjewo.  



7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za dzierżawę 

nieruchomości (gruntów użytkowanych rolniczo i na cele inne niż rolnicze) 

stanowiących mienie komunalne na cele związane z prowadzeniem działalności 

gospodarczej, jak również na cele niezwiązane z taka działalnością  (na cele 

niezarobkowe). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, podatku 

leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści uchwały Nr XLVII/332/10 

Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 września 2010 r. w sprawie wysokości stawek 

podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji oraz 

załączników do deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, podatek rolny 

i podatek leśny.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na poręczenie kredytu bankowego 

zaciąganego przez Powiślańską Lokalną Grupę Działania z siedziba Górki 3, 82-

500 Kwidzyn.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 

długoterminowego z banku krajowego.  

13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3.  Przyjęcie protokołu z III  sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, iż protokół z III 

sesji Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2010 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie 

Gminy w Ryjewie jak również opublikowany na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej gm. Ryjewo. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. 

Wobec faktu, iż nie było żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy 

przyjęła jednogłośnie protokół  Nr III z sesji Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2010 

roku. 

 

Ad.4. Informacja o realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy 

Ryjewo za 2010 rok i działalności GKRPA.  
 

Informacje przedstawił Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójta Gminy Ryjewo. 

Głównym zadaniem GKRPA  było prowadzenie profilaktycznej działalności 

informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i 

narkomanii. Zespoły motywacyjne przeprowadziły rozmowy z 42 osobami mającymi 

problemy z nadużywaniem alkoholu.  Zgłoszenia osób dokonywała głównie Policja. 

Punkt konsultacyjny przeprowadził 18 wywiadów środowiskowych. Na realizację 

programów profilaktycznych komisja wydała 6.310,00 zł dodatkowo środki 

przeznaczono na zakup nagród dla dzieci i młodzieży biorących udział w konkursach o 



tematyce związanej z profilaktyką anty - uzależnieniową. Informacja ta stanowi 

załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Ad.5.  Informacja na temat planowanych i realizowanych inwestycji gminnych w 

2011 roku oraz zamierzenia w zakresie pozyskiwania środków pozabudżetowych 

i informacja o pozyskanych środkach w 2010 roku.  
 

Informację przedłożył Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż w 2010 

roku pozyskaliśmy środki na budowę placów zabaw w miejscowościach Klecewko, 

Barcice, Benowo, Trzciano oraz modernizację placu zabaw w Ryjewie. Ponadto 

otrzymaliśmy decyzję o dofinansowaniu ze środków PROW modernizacji boiska 

leśnego w miejscowości Ryjewo. W 2010 roku podpisaliśmy umowę z Urzędem 

Marszałkowskim na budowę nawierzchni drogi Łąki z płyt yomb. Planujemy w 2011 

roku złożyć wniosek o dofinansowanie budowy sieci wodociągowej w 

miejscowościach Borowy Młyn oraz Pułkowice. Do inwestycji realizowanych już na 

terenie naszej gminy zaliczyć należy budowę budynku szkoły 1-3. W roku 2011 

planujemy wykonać remont szatni w przedszkolu oraz wybudować chodniki w 

miejscowości Ryjewo, Benowo i Watkowice. Informacja stanowi załącznik Nr 5 i 6 do 

protokołu. 

 

Radny Jerzy Paradowski zauważył, że w przedstawionych inwestycjach do realizacji 

zadań nie znalazło się wykonanie budowy piłkołapacza przy boisku w Trzcianie a 

winno to być zrobione, gdyż istnieje  zagrożenie dla mieszkańców. Dodatkowo przy 

kilku inwestycjach może dojść do problemów finansowych bo widać że środków z 

kosztorysu potrzeba np. ok. 400 tyś a zaplanowane jest na ten cel 270 tyś?  

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował, iż wyszczególnione zostały duże projekty 

a nie małe zadania, które mają być wykonane jak piłkołapy. Przy inwestycjach 

zaplanowane są tylko środki własne na ich pokrycie pozostałe środki na pokrycie tych 

inwestycji będą pochodzić ze środków unijnych. Planowana droga w Trzcianie została 

wyceniona na 450 tyś. w budżecie ujęto tylko 270. Faktyczne koszty inwestycji 

zostaną określone i tak po przetargach. Droga ta ma powstać ale mamy ogromne braki 

w oświacie i z czegoś braki te należy pokryć.  Nie wiemy też ile środków przekaże 

Urząd Marszałkowski. Wiemy natomiast, że środków będzie tyle by wykonać cześć 

drogi do miejsca w którym skręca autobus.      

 

Radny Jerzy Paradowski odpowiedział, iż słyszał takie opinie, że inwestycja ta może 

nie zostać wykonana? 

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował iż jeśli będą trudności finansowe, to może 

dojść do tego, że trzeba będzie środki z tej drogi zabrać. 

 

Przewodniczący Rady zauważył, iż przyjmując budżet wiadomo było iż będzie 

trudna sytuacja finansowa i może nie wystarczyć środków na wszystkie zaplanowane 

przez nas inwestycje.  



Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie sporządzenia zestawienia danych dotyczących 

czynszów najmu lokali mieszkalnych nienależących do publicznego zasobu 

mieszkaniowego, położonych na obszarze Gminy Ryjewo.  
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 

W głosowaniu jednogłośnie (za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  

podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/24/11 z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie sporządzenia 

zestawienia danych dotyczących czynszów najmu lokali mieszkalnych nienależących 

do publicznego zasobu mieszkaniowego, położonych na obszarze Gminy Ryjewo. 

Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za 

dzierżawę nieruchomości (gruntów użytkowanych rolniczo i na cele inne niż 

rolnicze) stanowiących mienie komunalne na cele związane z prowadzeniem 

działalności gospodarczej, jak również na cele niezwiązane z taka działalnością  

(na cele niezarobkowe). 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 

W głosowaniu jednogłośnie (za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  

podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/25/11 z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie ustalenia 

minimalnych stawek czynszu za dzierżawę nieruchomości (gruntów użytkowanych 

rolniczo i na cele inne niż rolnicze) stanowiących mienie komunalne na cele związane 

z prowadzeniem działalności gospodarczej, jak również na cele niezwiązane z taka 

działalnością  (na cele niezarobkowe).Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, 

podatku leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 



W głosowaniu jednogłośnie (za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  

podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/26/11 z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie poboru od 

osób fizycznych podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości w 

drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści uchwały Nr 

XLVII/332/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 września 2010 r. w sprawie 

wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień w tym 

podatku.  
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 

W głosowaniu jednogłośnie (za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  

podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/27/11 z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie dokonania 

zmian w treści uchwały Nr XLVII/332/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 września 

2010 r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia 

zwolnień w tym podatku.  Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji i informacji oraz 

załączników do deklaracji i informacji na podatek od nieruchomości, podatek 

rolny i podatek leśny.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 

W głosowaniu jednogłośnie (za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  

podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/28/11 z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie określenia 

wzoru deklaracji i informacji oraz załączników do deklaracji i informacji na podatek 

od nieruchomości, podatek rolny i podatek leśny. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do 

protokołu. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na poręczenie kredytu 

bankowego zaciąganego przez Powiślańską Lokalną Grupę Działania z siedziba 

Górki 3, 82-500 Kwidzyn.  
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 



 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 

W głosowaniu jednogłośnie (za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  

podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/29/11 z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie wyrażenia 

zgodny na poręczenie kredytu bankowego zaciąganego przez Powiślańską Lokalną 

Grupę Działania z siedziba Górki 3, 82-500 Kwidzyn.  Uchwała stanowi załącznik Nr 

12 do protokołu. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 

długoterminowego z banku krajowego. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński. Przewodniczący Rady Gminy 

wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

 

W głosowaniu jednogłośnie (za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  

podjęła UCHWAŁĘ  Nr IV/30/11 z dnia 23 lutego 2011 roku w sprawie zaciągnięcia 

przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku krajowego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetowego gminy. Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do 

protokołu. 

 

Ad.13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
 

Informacja stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.  

 

Ad.14. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Jerzy Paradowski zapytał czy w związku z podpisaną umową z Energą dot. 

konserwacji lamp ulicznym możemy liczyć na skuteczne dokonywanie napraw? 

 

Radny Artur Orłowski podziękował za interwencję zgłoszoną podczas Komisji 

dotyczącą wylewającej na drogę powiatową studzienki. Zapytał czy zrobiono też coś 

w sprawie zgłoszonego budynku w Straszewie, który grozi zawaleniem? 

 

Ad.15 . Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział radnemu Jerzemu Paradowskiemu, iż 

zakład Energa podzielił się na kilka mniejszych spółek. Powstała spółka Energa 

Oświetlenie, która obsługuje naszą Gminę. Ma ona duży obszar działania. W sprawie 

nowej umowy prowadzono wiele rozmów. Wynegocjowaliśmy niższą stawkę niż 

pierwotnie od nas chciano. Powiaty nadwiślańskie zrzeszyły się i odbyło się spotkanie 

na które Prezes Energii nie przybył. Gminy zwrócą się do URE w celu sprawdzenia 

czy praktyki tych zakładów są zgodne z prawem.  Jednocześnie Pan Słupczyński 



zaapelował do Sołtysów o informowanie jeśli w ich sołectwach jakieś lampy się nie 

palą.  

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział Radnemu Arturowi Orłowskiemu, iż wysłano 

pismo do właścicieli budynku o jego rozbiórkę. 

 

Ad.16. Wolne wnioski i informacje. 

 

Pani Joanna Jankowska Sołtys Sołectwa Barcice poinformowała, iż z budynku po 

byłym sklepie młodzież urządza sobie skoki z dachu. Budynek ten jest w złym stanie i 

zagraża bezpieczeństwu.  

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż sprawdzi co można z tym faktem zrobić.  

 

Pan Paweł Furman Sołtys Sołectwa Trzciano poinformował iż drogi polne w 

sołectwie są bardzo zniszczone przez Pana Strzelczyka, który wykonywał prace na 

tym terenie. 

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż po roztopach sprawdzony zostanie stan dróg i 

wtedy będą zgłaszać do P. Strzelczyka informacje o konieczności naprawy dróg.  

 

Pan Paweł Furman poinformował, również iż ZB „Pomezania” nie odbiera 

wszystkich nieczystości, tylko zabierają to co jest w pojemnikach segregowanych a nie 

zabierają tego co znajduje się poza śmietnikami tylko specjalnie przyjeżdżają drugi 

raz. 

 

Pan Jan Pilczuk  odpowiedział, iż jeśli Zakład zbiera śmieci segregowane to nie może 

do nich dołożyć zwykłych śmieci, z tego względu, że Gilwa za darmo przyjmuje 

śmieci segregowane. Jeśli dołoży się do tych segregowanych odpadów zwykłe 

nieczystości to trzeba wtedy płacić za wszystko jak za śmieci komunalne 

niesegregowane.  

 

Ad.17 Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady IV sesji 

Rady Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                                                                                                  Przewodniczący 

                                                                                                 Rady      Gminy  

 

                                                                                                 Kazimierz Zima 
 

 


